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>>>> La campanya 7-A

L’exconseller
de Cultura de
Sant Julià
afronta el
repte d’igua-

lar o fins i tot superar els resul-
tats que la formació va obtenir
ara fa quatre anys. Es presenten
amb la bandera del diàleg i la
transparència i aspiren a tenir el
tercer conseller general.

Proposen fer pisos socials
amb els diners del fons de
pensions de la CASS. No els fa
una mica de por?
De cap manera. En el passat, els
fons de reserva han estat molt
mal usats i han donat uns pès-
sims rendiments. Creiem que
aquesta proposta complirà un
doble objectiu; per una banda,
mantindrà la tasca social de la
CASS perquè donarà solució al
problema de l’accés a l’habitat-
ge i, per l’altra, s’invertirà en un
aspecte que donarà uns rendi-
ments que poden revertir en el
fons de reserva.

Com convenceran el Papa per
mantenir el Coprincipat amb
l’avortament?
Aquesta és una bona pregunta
però d’on surt que calgui con-
vèncer-lo? Penso que és un fals
debat perquè aquí es tracta de
fomentar els drets personals i
per això diem que sí als drets de
les dones, sense excepció, tant
sexuals com reproductius, diem
sí a la despenalització de l’avor-
tament i finalment diem sí al
Coprincipat com la nostra es-
tructura d’Estat. Per contra,
diem no a aquells que mante-
nen posicions hipòcrites, que
apliquen morals de situació i
que giren els arguments a favor
seu sobre les conseqüències ju-
rídiques i institucionals d’un te-
ma tan important com aquest.

Què faria SDP de diferent de
com Govern ha portat la nego-
ciació amb la Unió Europea?
Seríem molt més transparents a
l’hora de donar informació i ho
hauríem fet per generar un de-
bat polític sobre el tema però
sobretot pensant en la ciutada-
nia, que és qui l’haurà de refe-
rendar quan ja estigui negociat i
tancat. Per tant, penso que la
transparència és un aspecte

clau i ho tindrem molt present
si la ciutadania ens situa en dis-
posició de governar o bé d’inci-
dir en el Govern.

Fan falta més impostos?
No. No és qüestió d’apujar la
pressió fiscal. Andorra no ne-
cessita apujar-la sinó tenir una
economia més forta, més ben
diversificada i que doni respos-
ta a les necessitats de les perso-
nes. També he de dir que tinc la
sensació que alguns hi van a la
contra, per exemple el PS quan
fa una proposta en contra dels
empresaris, però també els De-
mòcrates quan legislen contra
els treballadors. No és una bona
manera de fer política perquè
els empresaris necessiten tirar
endavant els negocis i només
així s’apujaran els salaris.  

Fan falta més funcionaris?
En alguns àmbits sembla que sí
però a vegades no és qüestió
d’ampliar la plantilla, sinó de
gestionar-la millor. Per exemple
aquesta setmana el director de
la presó ens va manifestar la ne-
cessitat de disposar de més fun-
cionaris per oferir un millor ser-
vei i atendre millor les
competències encomanades.  

Quants anys de residència

proposen que seria necessari
per accedir a la nacionalitat?
Deu. El més important és que a
les persones que resideixen al
país i que vulguin accedir als
seus drets polítics no se les pe-
nalitzi amb un període de
temps tan llarg. Crec que deu
anys és un període més que su-
ficient perquè se sentin integra-
des al país. En el fons, però,
penso que la doble nacionalitat
és un fals debat perquè el que
cal és negociar un bon acord
amb la UE pel qual la nacionali-
tat i per tant el passaport andor -
rà sigui reconegut arreu.

Permetria votar els residents a
les comunals?
Va lligat amb el que dèiem
abans. No es tracta tant de per-
metre el seu vot a les comunals
sinó que si reduïm l’accés a la
nacionalitat podran participar
en totes les eleccions. Amb un

bon acord tindríem un passa-
port més fort i reconegut a dins i
a fora de la Unió Europea. 

Està preocupat per veure que
l’enquesta del CRES el deixa-
ria fora del Consell General?
No, de fet fa quatre anys el re-
sultat d’aquesta enquesta estava
sensiblement per sota i al final
vam acabar assolint dos conse-
llers generals.

Repetir aquesta xifra seria un
bon resultat?
Sí que ho seria però aspirem a
obtenir el tercer. No ens posem
la pressió en el nombre de con-
sellers que puguem tenir sinó a
tenir els suficients suports per
incidir en el futur de la política
del país, i a més fer-ho des de
dins de les institucions. 

SDP es veu com un partit clau
si no hi ha majories absolutes?
Volem trencar amb la polaritza-
ció de la política i el bipartidis-
me. Entenem que és sectària,
interessada i excloent, i que
certs grups polítics només volen
tenir una majoria àmplia per
governar en solitari. No tenim
línies vermelles i a partir del 7
d’abril, amb el nostre programa
al davant, estarem oberts a par-
lar amb qui convingui.

“Tinc la sensació que DA i el
PS van contra l’economia”

ARNALD SANLLEHY

Andorra la Vella

JOSEP ROIG té 46 anys, està casat i té dos fills. L’experiència en la docència li va permetre ser secretari
d’Estat entre el 2009 i el 2011. Va ser conseller a la minoria de Sant Julià i després conseller de Cultura

EN PERSONA

El millor polític en actiu és...
Jaume Bartumeu.

Si li oferissin ser ministre,
quina cartera escollirà? Mi-
nistre de Cultura no.

Si hagués de pactar amb un
altre partit, amb qui seria?
No hem entrat en política de
pactes amb ningú.

Preferiria que Andorra fos
una república? No. Nosaltres
diem sí al Coprincipat.

El pitjor cap de Govern de la
història ha estat... Toni Martí.

El millor i el pitjor moment
de la història d’Andorra? El
millor està per venir i serà l’a-
cord d’associació. El pitjor,
les legislatures de DA. 

On passa els caps de setma-
na? En família i a les mun-
tanyes d’Andorra, que són
les que més estimo.

Viu en un pis, una casa, de
lloguer o d’hipoteca? En un
pis de propietat i pagat des
de fa anys.

Quin model de cotxe té?
Un Volvo XC60.

FERNANDO GALINDO

Andorra no necessita
apujar impostos, sinó
tenir una economia més
forta i diversificada


